

**Публікації про НаУКМА та публікації
викладачів НаУКМА у засобах масової
інформації (ЗМІ)
за серпень 2019 року**

ІНФОРМАЦІЙНИЙ БЮЛЕТЕНЬ

Публікації про НаУКМА

Газети

1. **Мазур В.** Чи поборе Порядок плагіат у науці? / **Валерій Мазур** // Голос України. – 2019. – 1 серпня (№ 144). – С. 4. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Mazur_Chy_pobore_poriadok_plahiat.pdf
*Голова Нацагентства із забезпечення якості вищої освіти, доктор філологічних наук **Сергій Квіт** прокоментував критичні зауваження Проекту "Порядку скасування рішення спеціалізованої ради про присудження наукового ступеня" в разі виявлення в дисертаціях плагіату, фабрикації, фальсифікації та інших порушень.*
2. **Пасова Т.** Київські адреси свободи та боротьби / **Тетяна Пасова** // Голос України. – 2019. – 23 серпня (№ 160). – С. 20. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Pasova_Kyivski_adresy_svobody.pdf

Мазепинський корпус Києво-Могилянської академії входить до ряду будівель Києва, де відбувались такі події, які мали безпосередній стосунок до відродження української державності.

3. **Склад** нового Кабінету Міністрів України : Верховна Рада пакетним голосуванням призначила членів Кабінету Міністрів України // Урядовий кур'єр. – 2019. – 31 серпня (№ 166). – С. 2–3. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Sklad_novoho_Kabinetu.pdf

*Серед членів Кабінету Міністрів України четверо випускників Національного університету "Києво-Могилянська академія": **Оксана Маркарова** – міністр фінансів, **Тимофій Милованов** – міністр розвитку економіки, торгівлі і сільського господарства, **Ганна Новосад** – міністр освіти і науки, **Зоряна Скалецька** – міністр охорони здоров'я.*

Інтернет-ресурси

4. **Ботанова К. Ю.** Держава в інстаграмі: без журналістів, зате з красивими картинками [електронний ресурс] / **Катерина Ботанова** // Громадське. – Електронні дані. – 2019. – 22 серпня. – <https://hromadske.ua/posts/derzhava-v-instagrami-bez-zhurnalistiv-zate-z-krasivimi-kartinkami?fbclid=iwar04lmrwgl-pnluhkeypsyfraywf1zslzg1rcehnx-vucc-fgx6xf2igs0o> – Публікація випускниці НаУКМА.
5. **В Україні** розпочали дослідження дитячого мовлення: батьків просять заповнити анкету [електронний ресурс] // Новини Полтавщини. – Електронні дані. – 2019. – 11 серпня. – <https://np.pl.ua/2019/08/v-ukraini-rozpochaly-doslidzhennia-dytiachoho-movlennia-bat-kiv-prosiat-zapovnyty-anketu/> – (+3 подібні публікації в інших ЗМІ).
6. **Ганна Новосад** – наймолодший міністр [електронний ресурс] / всього шість років зайняв шлях від студентської лави до крісла головного чиновника в системі освіти і науки // dt.ua. – Електронні дані. – 2019. – 31 серпня. – <https://dt.ua/POLITICS/ganna-novosad-naymolodshiy-ministr-dt-ua-322255.html>
7. **Пивоваров С.** Двадцять четвертого серпня 1992 року Києво-Могилянська академія набрала студентів після 175-річної перерви [електронний ресурс] / **Сергій Пивоваров** // theБабель. – Електронні дані. – 2019. – 22 серпня. – <https://thebabel.com.ua/texts/34603-24-serpnnya-1992-roku-kiyevo-mogilyanska-akademiya-nabrала-studentiv-pislya-175-richnoji-perervi-mi-publikuyemo-znimki-ceremoniji-i-zgaduyemo-yak-vidrodzhuvavsya-vish>

*24 серпня 1992 р., в першу річницю незалежності України, у Києві відбулася церемонія відкриття Києво-Могилянської академії. Виш відновив свою роботу після 175-річної перерви. Ініціатором відродження Могилянки був **В'ячеслав Брюховецький**, він же став першим ректором у її новітній історії. Викладачі, студенти та гості влаштували ходу від Софійської площі на Поділ, до стін академії. Тут*

посвятили у студенти перших 229 вступників. theБабель публікує фото **Олександра Клименка** з церемонії відкриття і посвяти студентів Могиланки.

8. **Сардалова Е.** Філологи і менеджери: на кого вчитимуться вступники 2019-го і кого шукає ринок [електронний ресурс] / **Еліна Сардалова** // Радіо Свобода. – Електронні дані. – 2019. – 28 серпня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/filolohy-ta-menedzhery-vstup-2019/30130782.html>

Катерина Крючкова, студентка Києво-Могиланської академії, прокоментувала свій вибір вишу.

9. **У Києво-Могиланській академії** знайшли любовну записку 19 століття: деталі [електронний ресурс] // Телеканал новин "24". – Електронні дані. – 2019. – 31 липня. – https://24tv.ua/u_kiyevo_mogilyanskoyi_akademiyi_znayshli_lyubovnu_zapisku_19_stolittya_detali_n1186431 – (+31 подібна публікація в інших ЗМІ)

10. **У Кропивницькому** відбудеться творча зустріч з **Володимиром Панченком**. Письменник, професор НаУКМА завітає до Кропивницького на День Незалежності [електронний ресурс] // Онлайн-журнал Гречка. – Електронні дані. – 2019. – 8 серпня. – <http://gre4ka.info/anonsy/53663-u-kropyvnytskomu-vidbudetsia-tvorchazustrich-z-volodymyrom-panchenkom> – (+1 подібна публікація в інших ЗМІ).

11. **У Могиланці** знайшли старовинний любовний лист. Що в ньому? [електронний ресурс] // BBC. News. Україна. – Електронні дані. – 2019. – 1 серпня. – https://www.bbc.com/ukrainian/news-49190565?fbclid=IwAR1DvN1Q5G5wdiHR-J7Hgov1SpRkNTWDl_HOpGMFGqTa0cUMj_2jW7B41g.

Під час ремонту одного з корпусів Києво-Могиланської академії будівельники знайшли старовинну любовну записку з відсилкою до опери початку XIX ст. Про це написав у Facebook президент університету Андрій Мелешевич.

12. **Шепель Ф.** Презентували "Літературний ландшафт України. XX століття" [електронний ресурс] / **Федір Шепель** // Голос України. – Електронні дані. – 2019. – 3 серпня. – <http://www.golos.com.ua/article/320105> – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ)

*У Кіровоградській обласній універсальній науковій бібліотеці ім. Дмитра Чижевського відомий літературознавець, доктор філологічних наук, професор НаУКМА **Володимир Панченко** презентував свою нову книжку "Літературний ландшафт України. XX століття".*

13. **ACREC** запрошує на Сертифікатну програму "Антикорупційні студії" [електронний ресурс] // Громадський простір. – Електронні дані. – 2019. – 2 серпня. – <https://www.prostir.ua/?grants=acrec-zaproshuje-na-sertyfikatnu-prohramu-antykoruptsijni-studiji> – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ).

Публікації викладачів НаУКМА

Журнали

14. **Василенко В. А.** Володимир Василенко: "Це треба було робити позавчора..." / [спілкувалась] **Дарина Рогачук** // Універсум. – 2019. – № 7–8. – С. 40–43. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Rohachuk_Volodymyr_Vasylenko_tse_treba.pdf
Володимир Василенко, Надзвичайний і Повноважний Посол України, професор НаУКМА, – про помилки вищого керівництва країни та шляхи їх вирішення в інтерв'ю "Українській правді".
15. **Василенко В. А.** Tertium non datur. Головні віхи української незалежності, важливі уроки й актуальний порядок денний для чинної влади / **Володимир Василенко** // Український Тиждень. – 2019. – 21 серпня (№ 34). – <https://tyzhden.ua/Magazine/614>
16. **Дупленко Ю. К.** Олександр Богомолець і діяльність Академії наук України в часи його президентства (1930–1946) / **Ю. К. Дупленко** // Наука та наукознавство. – 2019. – № 3. – С. 94–105. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/16326>
17. **Єрмоленко В. А.** Я, незалежна / **Володимир Єрмоленко** // Країна : тижневий журнал по-українськи. – 2019. – 22 серпня (№ 33). – С. 3. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Yermolenko_Ya_nezalezhna.pdf
18. **Крывый С. Л.** Алгоритмы решения систем линейных ограничений с целыми коэффициентами во множестве $\{0,1\}$ / **С. Л. Крывый, В. Т. Антонюк** // Проблемы управления и информатики. – 2019. – № 4. – С. 5–25. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/16323>
19. **Крывый С. Л.** Численные методы решения задачи о математическом сейфе / **С. Л. Крывый** // Кибернетика и системный анализ : международный научно-теоретический журнал. – 2019. – № 5. – С. 18–34. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/16325>
20. **Лютий Т. В.** Гіркота інтелектуалів / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 8 серпня (№ 32). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/233743>
21. **Лютий Т. В.** Історія одного егоїста / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 29 серпня (№ 35). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/234512>
22. **Лютий Т. В.** Маленькі кроки до великих запитів / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 15 серпня (№ 33). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/233951>
23. **Лютий Т. В.** Часовиди / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 21 серпня (№ 34). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/234240>

24. **Лютий Т. В.** Що справедливо? / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 1 серпня (№ 31). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/233645>
25. **Панченко В. Є.** Драма в Сентовому / **Володимир Панченко** // Український Тиждень. – 2019. – 8 серпня (№ 31). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/233746>
26. **Панченко В. Є.** Зниклі сліди роду : дитинство **Зінаїди Тулуб**, авторки популярних романів "Людолови" та "В степу безкраїм за Уралом", було, виявляється, тісно пов'язане із селом Макариха, що біля Знам'янки / **Володимир Панченко** // Український Тиждень. – 2019. – 15 серпня (№ 33). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/233963>
27. **Панченко В. Є.** Синдром Калнишевського. Пустовійтівка (Роменський район Сумської області) не ідеальне місце для прикрих рефлексій щодо української історії козацьких часів / **Володимир Панченко** // Український Тиждень. – 2019. – 21 серпня (№ 34). – <https://tyzhden.ua/Magazine/614>
28. **Россоха В. В.** Формування контрактних відносин у молокопродуктовому підкомплексі на засадах технологій "блокчейн" і smart-контрактів / **В. В. Россоха, О. А. Петриченко** // Інноваційна економіка. – 2019. – № 3–4. – С. 133–140. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/16252>
29. **Шевчук-Клюжева О. В.** Діти-білінгви: світовий досвід і українські реалії / **О. В. Шевчук-Клюжева** // Українська мова. – 2019. – № 2. – С. 125–131.

Інтернет-ресурси

30. **Гарань О. В.** Гарань: Людей на Ході, організованій громадськості, було набагато більше [електронний ресурс] : професор політології НаУКМА **Олексій Гарань** про те, що відмова від проведення традиційного військового параду на День Незалежності була помилковим рішенням // Главком. – Електронні дані. – 2019. – 24 серпня. – <http://glavcom.ua/country/society/garan-ljudej-na-hodi-organizovaniy-gromadskistju-bulo-nabagato-bilshe-620213.html> – (+5 подібних публікацій в інших ЗМІ).
31. **Гарань О. В.** **Олексій Гарань:** "Нові" обличчя у Раді – ще не гарантія, що вони зможуть проявитися у політиці професіоналами [електронний ресурс] : професор політології НаУКМА **Олексій Гарань** про те, позитивним чи негативним є радикальне оновлення Ради // Фонд Демократичні Ініціативи. – Електронні дані. – 2019. – 8 серпня. – <https://dif.org.ua/article/oleksiy-garan-novi-oblichchya-u-radi-shche-ne-garantiya-shcho-voni-zmozhut-proyavitisya-u-polititsi-profesionalami> – (+3 подібні публікації в інших ЗМІ).
32. **Гарань О. В.** "Повернення" Росії в G8: чому про це поки зарано говорити [електронний ресурс] : професор політології НаУКМА **Олексій Гарань** про те, чого варто побоюватися Україні на тлі

інформації про можливе повернення Росії в G8 // Сьогодні.ua. – Електронні дані. – 2019. – 21 серпня. – <https://ukr.segodnya.ua/politics/vozvrashchenie-rossii-v-g8-pochemu-ob-etom-poka-rano-govorit-1319732.html> – (+12 подібних публікацій в інших ЗМІ).

33.Гарань О. В. "Тушки" в Раді: чи будуть в новому парламенті партійні перебіжчики [електронний ресурс] / **Олексій Гарань** // Телеканал новин "24". – Електронні дані. – 2019. – 1 серпня. – https://24tv.ua/tushki_u_radi_chi_budut_v_novomu_parlamenti_partiyni_perebizhchiki_n1187101 – (+7 подібних публікацій в інших ЗМІ).

34.Горбатенко С. "Доказательства от Forensic Architecture бесспорно подтверждают действия россиян в Иловайске" – юрист [електронний ресурс] / **Сергей Горбатенко** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 19 серпня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/30117640.html>

Володимир Василенко, професор Кафедри міжнародного та європейського права НаУКМА, екс-суддя трибуналу по колишній Югославії вважає, що всі докази участі Росії у війні корисні, і використовувати їх необхідно максимально.

35...."Євроінтегратори" на OBOZ TV [електронний ресурс] // Національне антикорупційне бюро. – Електронні дані. – 2019. – 20 серпня. – <https://nabu.gov.ua/novyny/intervyu-artema-sytnyka-u-programi-uevrointegratory-na-oboz-tv> – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ).

Володимир Петраковський – екс-прокурор, викладач Києво-Могилянської Академії про результати роботи та майбутнє антикорупційних органів, очікування від роботи антикорупційного суду, іноземний досвід та інше.

36.Масенко Л. Т. Українська мова і Росія. Імперія застосувала проти українців цілий арсенал засобів [електронний ресурс] / **Лариса Масенко** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 25 серпня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/30127210.html>

Бюлетень підготувала

завідувач інформаційно-бібліографічного відділу

Наукової бібліотеки НаУКМА

Павлів Н. Г.

www.library.ukma.edu.ua

E-mail: library@ukma.edu.ua

Tel: +38 (044) 425-60-35

